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MUNICIPIUL FĂLTICENI 
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PROCES-VERBAL 
încheiat astăzi, 16.05.2022, în cadrul şedinţei extraordinare a 

Consiliului Local al Municipiului Fălticeni 
 

             Şedinţa a fost convocată de către dl. primar, prof. Gheorghe Cătălin Coman, prin 
Dispoziţia nr. 574 din  12.05.2022, în conformitate cu prevederile art. 133, art. 134, alin. 1, lit. 
a, alin. 2, alin. 3, lit. a, alin. 5, art. 135, alin. 1, art. 155, alin. 1, lit. b, alin. 3, lit. b din O.U.G. 
nr. 57/2019 privind Codul administrativ, cu modificările ulterioare.  
 La şedinţă participă un număr de 15 consilieri locali din 19 convocați. Absentează 
nemotivat dl. cons. local Moroșanu Gabriel, dna cons. local Gavri Elena și dl. cons. local 
Matei Gabriel și motivat dna cons. local Amarie Mariana. 

  D-nul primar, prof. Gheorghe Cătălin Coman: Bună ziua! Bine ați venit la ședința 
extraordinară a Consiliului Local, convocată astăzi, 16.05.2022. Sunt chestiuni care trebuie 
rezolvate urgent și nu putem aștepta până la ședința ordinară. Materialele de ședință le-ați 
primit în termen legal. 
 Se supune la vot ordinea de zi în totalitate respectiv: 
 Proiectul ordinii de zi.   
              1. Proiect de hotărâre privind rectificarea bugetului local de venituri și cheltuieli 
pe anul 2022 - iniţiator, primar – prof. Gheorghe – Cătălin Coman; 
 2. Proiect de hotărâre privind alocarea de la bugetul local a sumei de 230.868,68 
lei reprezentând corecție de 5% din valoarea eligibilă a contractului de furnizare nr. 
24604/02.11.2021 încheiat între Municipiul Fălticeni și S.C.Orange România S.A la 
proiectul „Achiziție de tablete școlare si alte echipamente necesare desfășurării 
activității didactice on-line in municipiul Fălticeni, județul Suceava”, cod SMIS 144047 - 
iniţiator, primar – prof. Gheorghe – Cătălin Coman; 
           3. Proiect de hotărâre privind completarea STRATEGIEI INTEGRATE DE 

DEZVOLTARE URBANĂ A MUNICIPIULUI FĂLTICENI – ORIZONT 2030, aprobate prin 

HCL nr. 90/23.05.2019- iniţiator, primar – prof. Gheorghe – Cătălin Coman; 

            4. Proiect de hotărâre privind modificarea documentației tehnico-economice şi 
actualizarea indicatorilor tehnico-economici, a devizelor generale și a devizului 
centralizator aferent proiectului “CONSTRUIRE GRĂDINIŢĂ”, str. Ion Dragoslav, nr. 9, 
COD SMIS 121983 în vederea implementării acestuia în cadrul Programului 
Operațional Regional 2014-2020, Axa Prioritara 10, Obiectiv specific 10.1/învăţământ 
preşcolar, POR/10/2017/10/10 1a/7regiuni (cod apel: POR/316/10/1/Creşterea gradului 
de participare la nivelul educaţiei timpurii şi învăţământului obligatoriu, în special 
pentru copii cu risc crescut de părăsire timpurie a sistemului/1/Creşterea gradului de 
participare la nivelul educaţiei timpurii şi învăţământului obligatoriu, în special pentru 
copii cu risc crescut de părăsire timpurie a sistemului) - iniţiator, primar – prof. 
Gheorghe – Cătălin Coman; 

  Ordinea de zi, în totalitate, se aprobă cu unanimitate de voturi, respectiv 15 voturi 
„pentru”. 
   Se trece la următorul punct de pe ordinea de zi, respectiv proiect de hotărâre privind  
rectificarea bugetului local de venituri și cheltuieli pe anul 2022 - iniţiator, primar – prof. 
Gheorghe – Cătălin Coman; 
 D-nul primar, prof. Gheorghe Cătălin Coman: Sunt anumite chestiuni care trebuie 
reglate relativ urgent, în primul rând, la secțiunea de funcționare la unitățile școlare. Anul 
acesta, din cauza creșterii facturilor, avem o gaură de vreo 2 milioane de lei. Sperăm să o 
diminuăm, dacă nu, să o acoperim total, undeva în lunile de vară, pe semestrul III și IV. Pe 



lângă faptul că am primit bani puțini, au fost împărțiți și foarte rău, în sensul că cea mai mică 
sumă a venit în trimestrul I, când avem cele mai mari facturi și cea mai mare sumă în 
trimimestrul IV, când nu sunt facturi așa de mari. La secțiunea de dezvoltare, pe strada 
Magazia Gării E-ON-ul ne-a dat o soluție pe care au estimat-o la 17.500 lei. Acum au estimat 
suma de 111.130 lei. Aici va trebui să facem o suplimentare, pentru a putea uni cele două 
străzi. Este un stâlp ce trebuie deviat. În rest, investiții minore, o mașină de tuns iarba – 500 
lei, 8.500 lei o balustradă de protecție la Baza de Agrement ”Nada Florilor”. Avem un 
excedent la Piață de 10.200 lei. Iar Colegiul „ Vasile Lovinescu” solicită majorarea cu 20.000 
lei hrană elevi, pe baza excedentului din anii precedenți. Aceasta este situația bugetară, dar 
caracter urgent o reprezintă facturile de la unitățile de învățământ. 
 Dnul consilier local, prof. Pintilii Marius-Claudiu– preşedinte de ședință: Avizul 
comisiilor. 
 Dnul consilier local, jr. Murariu George-Bogdan– preşedinte comisia 
economică: Aviz favorabil. 
   Dnul viceprimar, ing. Constantin Bulaicon – preşedinte comisia pentru 
amenajarea teritoriului şi urbanism:  Aviz favorabil. 

  Dna consilier local, dr. Cojocaru Eugenia – preşedinte comisia pentru 
învăţământ:  Aviz favorabil. 

  Dnul consilier local, Haidău Petrică – Răzvan – preşedinte comisia pentru 
administraţie publică:  Aviz favorabil. 

   Dnul consilier local, prof. Pintilii Marius-Claudiu – preşedinte de ședință: 
Intervenții? 
   Dnul consilier local, ing. Stoica Cozmin: Am și eu o întrebare. Ați făcut 
ceva presiuni către Administrația Fondului pentru Mediu sau alte organizații, pentru a 
putea accesa niște fonduri pentru panouri fotovoltaice, pompe de căldură, dacă tot 
vor crește cheltuielile? 
   Dnul primar, prof. Gheorghe - Cătălin Coman: Presiuni nu am făcut. Nu se 
pot face presiuni pe Administrația Fondului pentru Mediu. Am depus proiecte pe 
partea de reabilitare termică. Așteptăm, pentru că avem depuse cele trei proiecte prin 

A.F.M, din luna aprilie 2021. Este vorba de Școala Gimnazială „Alexandru Ioan Cuza”, 
Corpul B al Primăriei, Internatul Colegiului Național „Nicu Gane” Fălticeni, cel de la Stadionul 
„Nada Florilor”. Proiectele depuse pe reabilitare termică, prin Planul National de Redresare și 
Reziliență sunt: clădirea Primăriei și Internatul Colegiului Național „Nicu Gane”, cel din curtea 
interioară. Avem 5 proiecte de reabilitare termică, plus cele care se află în derulare. Am 
terminat Școala Gimnazială „Ioan Ciurea”, Cantina Colegiului Național „Nicu Gane”, 
Internatul la Colegiul Tehnic „Mihai Băcescu”. Se află în implementare Casa memorială 
„Mihail Sadoveanu” și corpul B al Muzeului de Artă „Ion Irimescu”. 
   Dnul consilier local, ing. Stoica Cozmin: Asta știu, dar ceva diferit? Pentru că 
acesta va fi viitorul.  
   Dnul primar, prof. Gheorghe - Cătălin Coman: Toate au semifinanțare, pe care le-
am acoperit. Alte presiuni nu putem face. Așteptăm și noi. 
   Dnul consilier local, ing. Stoica Cozmin: Comisia Europeană  trebuie să ia niște 
decizii în sensul acesta. 
   Dnul primar, prof. Gheorghe - Cătălin Coman: Guvernul României trebuie să ia 
niște decizii, nu Comisia Europeană. 
   Dnul consilier local, jr. Murariu George-Bogdan: M-am interesat și trebuiau să 
dea drumul la tura a doua de înscrieri de pe 29 aprilie. 
   Dnul primar, prof. Gheorghe- Cătălin Coman: Pentru persoane fizice. 
   Dnul consilier local, jr. Murariu George-Bogdan: Da.  
   Dnul primar, prof. Gheorghe - Cătălin Coman: Diferență mare între ce se 
vorbește la televizor și în presă și ce apare concret.  Câte persoane fizice care și-au montat 
panouri voltaice prin A.F.M ați văzut? 



   Dnul consilier local, ing. Stoica Cozmin: Am depus de două ori și s-au încurcat în 
hârtii. Știm asta. Mă gândesc că, în cazul persoanelor juridice și a instituțiilor publice, au altă 
abordare. 
   Dnul primar, prof. Gheorghe - Cătălin Coman: Noi am depus toate. Unde am 
găsit axe de finanțare deschise, am depus.  Ne-am grăbit să depunem pentru că se apropie 
termenul, dar s-a prelungit din aprilie în mai și tot așa. Am fost printre primii care au depus, la 
toate cele trei. Nici acum nu sunt evaluate.  
   Dnul consilier local, ing. Stoica Cozmin: Întreb pentru că, vrem nu vrem, Rusia ne 
va închide robinetul cu gazul, prețul la gaz va crește și singura variantă vor fi panourile 
fotovoltaice și pompele de căldură. Adică ori A.F.M, ori P.N.R.R. Ar trebui să ne gândim și la 
fonduri norvegiene sau elvețiene. 
   Dnul primar, prof. Gheorghe - Cătălin Coman: Nu sunt eligibile aceste variante 
deocamdată. Avem trei proiecte depuse într-un an care nu au fost evaluate. Nici măcar nu a 
fost cineva să deschidă dosarul, care nu e un dosar simplu, să ne spună dacă e bun, sau 
rău. Descurajant din punctul acesta de vedere, dar m-am cam învățat cu birocrația. Ne-am 
grăbit, am întocmit documentația și după un an și două luni nu avem nici un răspuns. Cum 
suntem noi, mai sunt mii în România. 
     Dnul consilier local, ing.Stoica Cozmin: Sunt convins.  
   Dnul primar, prof. Gheorghe - Cătălin Coman: Singura variantă sunt fondurile 
europene, cu toată birocrația și așteptarea. 
 Se supune la vot, proiectul de hotarâre fiind aprobat cu 14 voturi „pentru”. Dna cons. 
local, prof. Corbu Luminița – Claudia nu participă la dezbateri și nu-și exercită dreptul de vot. 
    Se trece la următorul punct de pe ordinea de zi, respectiv proiect de hotărâre privind 
alocarea de la bugetul local a sumei de 230.868,68 lei reprezentând corecție de 5% din 
valoarea eligibilă a contractului de furnizare nr. 24604/02.11.2021 încheiat între 
Municipiul Fălticeni și S.C.Orange România S.A la proiectul „Achiziție de tablete 
școlare si alte echipamente necesare desfășurării activității didactice on-line in 
municipiul Fălticeni, județul Suceava”, cod SMIS 144047 - iniţiator, primar – prof. 
Gheorghe – Cătălin Coman; 
 Dnul primar, prof. Gheorghe - Cătălin Coman:  O altă prostie realizată în 
România. Corecția financiară de 5% este aplicată   pentru că, în procedura de licitație nu am 
dat șansa tuturor celor care vor să vină, în condițiile în care în Comisia de licitație au fost doi 
membri de la Agenția Națională pentru Achiziții Publice. De data asta sunt două instituții 
publice care se contrazic.  Noi am depus contestație și vom câștiga garantat, dar trebuie să 
plătim factura la Orange. Vom recupera banii. În caz contrar, vom merge în instanță. Dar 
asta este altă chestiune.  

 Dnul consilier local, prof. Pintilii Marius-Claudiu: Trecând oricum peste marea 

birocrație, cu tabel centralizator pe fiecare clasă, cu nume, prenume, poze, consider că 
suntem la momentul în care, pentru prima dată, toate și liceele școlile din Municipiul Fălticeni 
au tablete pentru întreg colectivul de elevi. Nu a fost așa niciodată. Și toate cadrele didactice 
au laptop. E mare lucru să vezi profesorul că  nu mai are probleme de dotare.  
 Dnul primar, prof. Gheorghe- Cătălin Coman: Vă dați seama că au fost 6450 
tablete și 345 de laptopuri. Fiecare elev are tabletă și fiecare profesor are laptop, internet 
gratuit plătit pentru o perioadă de 2 ani.  

 Dnul consilier local, prof. Pintilii Marius-Claudiu: Și tabletele sunt foarte bune. 

Am lucrat pe ele. 
 Dnul primar, prof. Gheorghe -Cătălin Coman:  Nu avem nici o contestație de la 
nimeni.  
 Dnul consilier local, ec. Mateiciuc Silviu: Probabil s-au descalificat din cei 
înscriși? 
 Dnul primar, prof. Gheorghe - Cătălin Coman:  Nici măcar. Nu vreau să anticipez 
rezultatul, dar vom câștiga și acest proces. Nu ne-a controlat Uniunea Europeană, nu ne-a 
controlat Bruxelles, ne-au controlat ai noștri. Nici măcar nu ne-au controlat. Și-au dat cu 
părerea. 



 Dnul consilier local, ec. Mateiciuc Silviu: O întrebare. Ceea ce  contestă  ei, au 
formulat doar  la general felul în care s-a organizat, sau s-au dus specific pe ceea ce au 
evaluat ei că ar fi nepotrivit în procedură ? 
 Dnul primar, prof. Gheorghe -Cătălin Coman: Nu. Abateri de la legislație, pentru 
că nu am oferit egalitate de șanse. 
 Dnul consilier local, ing. Drăgușanu Octav-Anton: Și termenul de depunere a 
ofertelor care a fost? 
 Dnul primar, prof. Gheorghe - Cătălin Coman: Termenul a fost 30 de zile. Vă voi 
pune în transfer și contestația oficială pe care am făcut-o. Ca să o aveți.  
 Dnul consilier local, ec. Mateiciuc Silviu: A doua întrebare.  Dacă contestația nu 
are succes în instanță, deși probabilitatea e mică după cum ați descris, totuși 
responsabilitatea pe situația asta și, în genera,l pe situații de genul acesta cum se distribuie? 
Repet, sper să nu  descrie situația asta, dar dacă totuși a fost o eroare? 
 Dnul primar, prof. Gheorghe -Cătălin Coman: Banii neeligibili din bugetul total 
devin eligibili. Până la urmă nu răspunde nimeni, dar asta e altă discuție. Acesta e un proiect 
pe care nu eram obligați să-l aducem în discuția Consiliului Local. Nu trebuie făcută o 
rectificare bugetară. Banii îi avem. Practic era un capitol pe eligibil, care înseamnă bani 
europeni. Am modificat procentele: în loc de 98% eligibili și 2% neeligibili, vor fi 92% eligibili, 
și 8% neeligibili.  
 Dnul consilier local, ing. Drăgușanu Octav-Anton: Dar există o normă prin care 
ei pot să stabilească 5,10, 25%? 
 Dnul primar, prof. Gheorghe - Cătălin Coman: Da. Au de la 5-50%. 
 Dnul consilier local, ing. Drăgușanu Octav-Anton: Cum stabilesc ei de la 5 la 
50%?  
 Dnul primar, prof. Gheorghe - Cătălin Coman: Pur și simplu. Nouă ne-au dat 
minimul de 5%. La comuna Baia 20%, la Cornu Luncii 25%. Se va face o statistică, că sunt 
date publice, iar la ședința următoare vă voi spune și care este ponderea celor sancționați 
sau avertizați. Banii aceștia se redistribuie către alte proiecte de finanțare. Probabil ca 
România avea aici un capitol care trebuia acoperit din acești bani. Se redistribuie pe alte axe 
de finanțare. 
 Dnul consilier local, prof. Pintilii Marius-Claudiu– preşedinte de ședință: Avizul 
comisiilor. 
 Dnul consilier local, jr. Murariu George-Bogdan– preşedinte comisia 
economică: Aviz favorabil. 
   Dnul viceprimar, ing. Constantin Bulaicon – preşedinte comisia pentru 
amenajarea teritoriului şi urbanism:  Aviz favorabil. 

  Dna consilier local, dr. Cojocaru Eugenia – preşedinte comisia pentru 
învăţământ:  Aviz favorabil. 

  Dnul consilier local, Haidău Petrică – Răzvan – preşedinte comisia pentru 
administraţie publică:  Aviz favorabil. 
   Dnul consilier local, prof. Pintilii Marius-Claudiu – preşedinte de ședință: 
Intervenții? 
 Se supune la vot, proiectul de hotarâre fiind aprobat cu unanimitate de voturi, 
rescpectiv cu 15 voturi „pentru” 
   Se trece la următorul punct de pe ordinea de zi, respectiv proiect de hotărâre privind 

completarea STRATEGIEI INTEGRATE DE DEZVOLTARE URBANĂ A MUNICIPIULUI 

FĂLTICENI – ORIZONT 2030, aprobate prin HCL nr. 90/23.05.2019- iniţiator, primar – prof. 

Gheorghe – Cătălin Coman; 

  Dnul primar, prof. Gheorghe Cătălin Coman: Noi, după cum știți, avem o 
Strategie Integrată de Dezvoltare Urbană- Orizont 2030. Această strategie este un 
instrument de lucru. Odată cu apariția altor oportunități de finanțare, putem modifica această 
strategie în beneficiul nostru. Având în vedere că prin P.N.R.R sunt anumite lucruri ce pot fi 
realizate, propun completarea acestei strategii cu 3 proiecte: 1. Asigurarea infrastructurii 
pentru transportul verde, alte infrastructuri tip, sisteme inteligente de management urban-



local. 2. Asigurarea infrastructurii  pentru transportul verde- puncte de reîncărcare vehicule 
electrice. Stații cu minim două puncte de încărcare. 3. Construirea de locuințe pentru tinerii 
specialiști din sănătate și învățământ. Dacă nu avem în strategii, nu putem depune proiecte. 
Strategia, odată votată, nu e bătută în cuie. Poate fi votată și modificată în funcție de 
oportunitățile care apar.  
 Dnul consilier local, prof. Pintilii Marius-Claudiu– preşedinte de ședință: Avizul 
comisiilor. 
 Dnul consilier local, jr. Murariu George-Bogdan– preşedinte comisia 
economică: Aviz favorabil. 
   Dnul viceprimar, ing. Constantin Bulaicon – preşedinte comisia pentru 
amenajarea teritoriului şi urbanism:  Aviz favorabil. 

  Dna consilier local, dr. Cojocaru Eugenia – preşedinte comisia pentru 
învăţământ:  Aviz favorabil. 

  Dnul consilier local, Haidău Petrică – Răzvan – preşedinte comisia pentru 
administraţie publică:  Aviz favorabil. 
   Dnul consilier local, prof. Pintilii Marius-Claudiu – preşedinte de ședință: 
Intervenții? 
 Se supune la vot, proiectul de hotarâre fiind aprobat cu unanimitate de voturi, 
respectiv cu 15 voturi „pentru”. 
 Se trece la următorul punct de pe ordinea de zi, respectiv proiect de hotărâre privind 
modificarea documentației tehnico-economice şi actualizarea indicatorilor tehnico-
economici, a devizelor generale și a devizului centralizator aferent proiectului 
“CONSTRUIRE GRĂDINIŢĂ”, str. Ion Dragoslav, nr. 9, COD SMIS 121983 în vederea 

implementării acestuia în cadrul Programului Operațional Regional 2014-2020, Axa 
Prioritara 10, Obiectiv specific 10.1/învăţământ preşcolar, POR/10/2017/10/10 
1a/7regiuni (cod apel: POR/316/10/1/Creşterea gradului de participare la nivelul 
educaţiei timpurii şi învăţământului obligatoriu, în special pentru copii cu risc crescut 
de părăsire timpurie a sistemului) - iniţiator, primar – prof. Gheorghe – Cătălin Coman;  
 Dnul primar, prof. Gheorghe - Cătălin Coman:  Este vorba de un proiect mai 
vechi- Grădinița de pe strada Ion Dragoslav. Este depus din anul 2018.  Suntem obligați să 
acordăm deviz general cu banii aferenți. Majorăm cheltuielile neeligibile, cu vreo 6 miliarde, 
per total 6,4 miliarde. Partea bună este că luăm 5,4 milioane de lei de la Uniunea 
Europeană. Partea bună este că suntem în ultima etapă. Partea rea este că trebuie să mai 
dăm niște bani. 
 Dnul consilier local, prof. Pintilii Marius-Claudiu– preşedinte de ședință: Avizul 
comisiilor. 
 Dnul consilier local, jr. Murariu George-Bogdan– preşedinte comisia 
economică: Aviz favorabil. 
   Dnul viceprimar, ing. Constantin Bulaicon – preşedinte comisia pentru 
amenajarea teritoriului şi urbanism:  Aviz favorabil. 

  Dna consilier local, dr. Cojocaru Eugenia – preşedinte comisia pentru 
învăţământ:  Aviz favorabil. 

  Dnul consilier local, Haidău Petrică – Răzvan – preşedinte comisia pentru 
administraţie publică:  Aviz favorabil. 
   Dnul consilier local, prof. Pintilii Marius-Claudiu – preşedinte de ședință: 
Intervenții? 
 Se supune la vot, proiectul de hotarâre fiind aprobat cu unanimitate de voturi, 
respectiv cu 15 voturi „pentru” 
   Dnul consilier local, prof. Pintilii Marius-Claudiu – preşedinte de ședință 
declară ședința închisă. 
 Drept pentru care s-a întocmit prezentul proces-verbal. 

      
      PREŞEDINTE  DE  ŞEDINŢĂ                        SECRETAR GENERAL MUNICIPIU 
  Cons. local, prof. Pintilii Marius-Claudiu                            Jr. Mihaela Busuioc 



 

                           
 

                                                                     

 


